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نسخه انحرافی در فوتبال!
فوتبال ایران مثل چاه ویلی می ماند که هرچه پول بدان 

تزریق کنید، باز هم بدهکارش هستید!
دلیل نیز دارد؛ تا زمانی که فوتبال باشگاهی ایران منهای 
یکی دو باشگاه، دولتی است و بخش خصوصی گریزان 
از آن، پول بی حساب و کتاب و بدون کمترین بازدهی و 

خروجی خرج می شود.
ایراد نیز به پایه و زیر ساخت فوتبال برمی گردد که از 
اساس خراب بوده و طی این همه سال کسی به دنبال 

بازسازی و مرمتش نبوده است.
عمر  فراهانی  صفایی  چون  قوی  مدیری  اگر  شاید 
مدیریتی اش در فوتبال چند سالی بیشتر استمرار می یافت، 
قرار می گرفت و هر  باشگاهی در ریل اصلی اش  فوتبال 
باشگاهی سر از لیگ برتر در نمی آورد. آخر در فدراسیون 
او مصوب شده بود که باشگاه ها  بعد از سه فصل تنها 
که  یافت  خواهند  را  برتر  لیگ  در  حضور  اجازه  زمانی 
لحاظ  به  هم  باشند؛  داشته  حرفه ای  ساخت های  زیر 
برگزاری  اختصاصی جهت  ورزشگاه  هم  و  تمرینی  زمین 

بازی هایشان. 
موضوع مهمی که با جدایی صفایی فراهانی از فوتبال 
به دست فراموشی سپرده شد تا امروز و بعد از گذشت 
۲۲ سال از لیگ به اصطلاح حرفه ای، نداشته هایمان بر 

داشته هایمان غالب باشد.
موضوع مهمی که کنفدراسیون فوتبال آسیا نیز به سختی 
دست روی آن گذاشته و اجازه حضور هر باشگاهی در لیگ 

قهرمانان آسیا را بدون داشتن مجوز حرفه ای نمی دهد.
سال پیش استقلال و پرسپولیس به دلیل نگرفتن مجوز 
حرفه ای از حضور در رقابت های آسیایی محروم شدند و 
امسال نیز در کمال ناباوری هواداران، این مسئله دوباره 

برای استقلال تکرار شده است.

حجت اله اکبرآبادی سرمقاله

یک نشریه آمریکایی در گزارشی با بررسی سیاست کنونی 
دولت آمریکا در قبال برنامه هسته ای ایران و تلاش های آن برای 
احیای برجام در طول دو سال گذشته تصریح کرد: واشنگتن در 
حال حاضر Plan C )طرح ث( را در رابطه با ایران به کار گرفته 
است که هدف آن حفظ شانس دستیابی به یک توافق جدید با 

تهران در عین کنترل برنامه هسته ای این کشور است.
به گزارش ایسنا، نشریه فارین افرز در گزارش خود با عنوان 
»قمار بایدن روی ایران« با اشاره به پیشرفت برنامه هسته ای 
اقدام  برنامه جامع  از  آمریکا  یک جانبه  زمان خروج  از  ایران 
سال  دو  طول  در  به ویژه  و  سال ۲۰۱۸  در  )برجام(  مشترک 
گذشته نوشت: پس از بیش از دو سال تلاش و شکست برای 
بازگرداندن توافق هسته ای ۲۰۱۵ با ایران، به نظر می رسد دولت 
بایدن به این نتیجه رسیده است که احیای این توافق دور از 
دسترس باشد. جو بایدن، رئیس جمهوری آمریکا نیز به تازگی 
گفت که برجام مرده است. فارین افرز افزود: در این میان، 
برنامه هسته ای ایران نه تنها در برخی زمینه ها  پیشرفت قابل 
توجه و حتی غیر قابل بازگشتی داشته و هزینه ای برای آن 
پرداخت نکرده است، بلکه موقعیت ژئو پولیتیک این کشور نیز 
تقویت شده است. ایران روابط خود با چین و روسیه را توسعه 
داده و روابط خود را با برخی همسایگانش، از جمله عربستان 
سعودی احیا کرده است. این نشریه ادامه داد: اگر دولت بایدن 
از طرح الف )Plan B ( - احیای برجام - صرف نظر کرده، از 
چرخش به طرح ب )Plan B( که توسط بسیاری از تحلیل گران 
و همچنین مقامات اسرائیلی پیشنهاد شده، شامل فشارهای 
اقتصادی، سیاسی و نظامی بر تهران خودداری کرده است در 

عوض، طرح ث )Plan C( را انتخاب کرده است؛ تلاش برای 
جلوگیری از حصول بدترین نتایج مناقشه هسته ای با ایران و 
در عین حال، حفظ امکان حل و فصل آن در آینده. واشنگتن 
به دنبال جلوگیری از هسته ای شدن ایران و اجتناب از تشدید 
تنش های خطرناکی است که می تواند با افزایش فشار همراه 
باشد و به راه حل دیپلماتیک ضربه بزند، به این امید که شرایط 
زمان  در طول  برجام  برای جایگزینی  توافق جدید  یک  برای 

مساعدتر شود.
به نوشته فارین افرز، اما حتی اگر Plan C  موفقیت آمیز 
به  طرح  این  داشت.  خواهد  همراه  به  را  هزینه هایی  باشد، 

ایران اجازه می دهد تا برنامه هسته ای خود را به طور پیوسته 
توسعه دهد و در عین حال، از انزوای اقتصادی و سیاسی خود 
رهایی یابد. این استراتژی همچنین به جای ایجاد زمینه برای 
حصول توافقی که برنامه هسته ای تهران را محدود می کند، 
ایران به عنوان یک کشور در آستانه  خطر تثبیت وضعیت 
هسته ای شدن را به همراه دارد. در نتیجه، ایالات متحده و 
سایر کشورهای ذی نفع باید تلاش های خود را برای جلوگیری 
از برداشتن گام های کلیدی ایران در مسیر پیشرفت هسته ای 
و پیچیده تر کردن تلاش های تهران برای ایجاد خطوط حیاتی 
جدید اقتصادی و عادی سازی وضعیت هسته ای اش مضاعف 

کنند.
این نشریه در ادامه تاکید کرد که این رویکرد در عین اینکه 
بهترین شرایط را برای جلوگیری از بدترین سناریوهای احتمالی 
می کند،  فراهم  خاورمیانه  در  جنگ  یا  هسته ای  ایران  یک 
پتانسیل حصول نوعی توافق دیپلماتیک را نیز حفظ می کند. 
اگرچه  که  است  حقیقت  این  تصدیق   Plan C درحقیقت 
جایگزین  گزینه های  اما  نیست،  مطلوب  موجود  وضعیت 

می توانند بسیار بدتر باشند.
نشریه فارین افرز با اشاره به اینکه »دولت بایدن حتی قبل 
از شروع جنگ در اروپا قصد داشت توجه را از خاورمیانه و 
رقابت با چین و روسیه منحرف کند« نوشت: مقامات آمریکایی 
استدلال می کنند که یک رویارویی بزرگ با ایران باعث منحرف 
کردن منابع از مسائل مهم تر می شود. به  ویژه اینکه دولت در 
خاورمیانه اهداف دیگری دارد که ممکن است شانس موفقیت 
توافق  یک  برای  میانجی گری  مانند  باشد،  داشته  بیشتری 

عادی سازی بین اسرائیل و عربستان سعودی.
این نشریه آمریکایی خاطر نشان کرد: درنتیجه، »کاهش 
بوده  ایران  قبال  در  متحده  ایالات  کلیدواژه سیاست  تنش« 
است. واشنگتن در نشست ماه مارس شورای حکام آژانس 
بین المللی انرژی اتمی نیز موافقت کرد که از تاختن به تهران 
صرف نظر کند. علاوه براین، ایران به طور غیرمستقیم به برخی 
از وجوه مسدود شده خود در عراق دسترسی پیدا کرده است. 
در واقع از نظر دولت بایدن، اگر بتوان برنامه هسته ای ایران را 
با ابزارهای دیگر کنترل کرد در آن صورت، حصول یک توافق 

کمتر ضروری خواهد بود.

در گفت وگوی تلفنی حسین امیرعبداللهیان، وزیر امور 
ثانی،  خارجه کشورمان و شیخ محمد بن عبدالرحمن آل 
نخست وزیر و وزیر امور خارجه قطر، طرفین در خصوص 
نظر  تبادل  و  بحث  به  فی مابین  علاقه  مورد  موضوعات 

پرداختند.
روابط  به  کشورمان  خارجه  امور  وزیر  ایسنا،  گزارش  به 
دوستانه و نزدیک جمهوری اسلامی ایران و دولت قطر اشاره 
و بر گسترش بیش از پیش مناسبات دوجانبه تاکید کرد.  

امیرعبداللهیان با قدردانی از نقش مثبت و تلاش های سازنده 
دولت قطر در مناسبات دوجانبه، منطقه ای و بین المللی، 
درخصوص آخرین تحولات دوجانبه و منطقه ای با همتای 

قطری خود به رایزنی پرداخت. 

شیخ محمد بن عبدالرحمن آل ثانی، نخست وزیر و وزیر 
امور خارجه قطر نیز ضمن ابراز خرسندی از روابط دوستانه 
ایران و دولت قطر، از تلاش های فیمابین و پیشرفت مناسبات 

تمجید و بر تداوم رایزنی های نزدیک طرفین تاکید کرد.

گفت وگوی امیرعبداللهیان با نخست وزیر و وزیر امور خارجه قطر

سیاست کنونی دولت بایدن در قبال ایران

نماینده چابهار در مجلس شورای اسلامی
در بحث کالاهای اساسی بعضاً شاهد تورم بالای ۶۵ درصد هستیم

اخبار
ضرغامی:

کسانی که نمی توانند با زبان روز با مردم صحبت کنند، 
برای خودشان مترجم بگیرند

وزیر دولت سیزدهم گفت: بعضی ها آدم های خوبی هستند، سواد خوبی 
دارند اما زبان شان، زبان ۴۰ سال پیش است؛ وقتی شما زبانت برای ۴۰ سال 
پیش است رهبری سریعاً به شما آدم محترم می گویند با زبان ۴۰سال پیش 

نمی توانید با مردم صحبت کنید، اگر نمی توانید، بروید مترجم بگیرید.
عزت الله ضرغامی در گفت وگو با ایلنا، با اشاره به فرمایشات رهبری در ۱۴ 
خردادماه گفت: رهبری در فرمایشات شان در ۱۴ خرداد تاکید کردند در دورانی 
که عصر هوش مصنوعی، عصر کوانتوم و پیشرفت های فوق العاده سطح بالای 

علمی است، با زبان ۴۰ سال پیش نمی توان با مردم صحبت کرد.
این  اینکه من نمی بینم کسی  بیان  با  وزیر میراث فرهنگی و گردشگری 
فرمایش رهبری را تبیین کند، عنوان کرد: ما کار زیاد داریم اما بعضی اوقات 
نگاه می کنیم و می بینیم این فرمایشات رهبری روی زمین می ماند. بعضی ها 
آدم های خوبی هستند، سواد خوبی دارند اما زبان شان، زبان ۴۰ سال پیش 
است؛ وقتی شما زبانت برای ۴۰ سال پیش است، رهبری صریحاً به شما آدم 
محترم می گویند با زبان ۴۰ سال پیش نمی توانید با مردم صحبت کنید، اگر 
نمی توانید، بروید مترجم بگیرید، اگر مترجم نمی گیرید، کسانی که بلد هستند 
و دارند با این زبان با جوانان صحبت می کنند را اگر تشویق نمی کنید، حداقل  

متعرض آن ها نشوید.
وی خاطرنشان کرد: بر اساس فرمایشات رهبری که نباید با زبان ۴۰ سال 
پیش حرف زد و باید به زبان روز با جوانان صحبت کرد و لسان قوم به تعبیر 
ایشان داشت امروز یک عده که به این فرمایشات عمل کنند، متهم هستند 
و متاسفانه بعضی افراد آنها را مورد هجمه قرار می دهند که چرا شما این کار 

را می کنید.
این مسئله را حل  باید در کشورمان  تاکید کرد: یک روزی ما  ضرغامی 
کنیم، یعنی فرمایشات صریح رهبرمان که جزو محکمات است و با صراحت 
در آن جلسه تاریخی بیان کردند. اهل رسانه و نظر بیایند توضیح دهند 
فرمایش رهبری چه مصادیقی می تواند داشته باشد هرکسی به نوبه خودش 
شخصیت های فرهنگی و نخبگان جامعه باید سهم و نقشی در تحقق فرمایش 

رهبری داشته باشند.

رئیس ستاد انتخابات کشور:
سامانه فنی ویژه انتخابات رونمایی می شود

رئیس ستاد انتخابات کشور گفت: در روزهای آینده از سامانه ای فنی، پویا و 
چابک در چارچوب تحقق شاخص های چهارگانه انتخابات و با تمرکز بر مولفه 

سلامت، رونمایی می شود.
به گزارش ایسنا، محمدرضا غلامرضا در چهارمین نشست ستاد انتخابات کشور، 
اظهار کرد: این سامانه پیرو مصوبات نشست های دوم و سوم ستاد انتخابات و 
در پی تلاش های مستمر و خستگی ناپذیر جمعی از جوانان مستعد و نخبه بومی 
و با هدایت و راهبری کمیته فناوری اطلاعات وزارت کشور آماده شده است. وی 
درخصوص جزئیات مباحث نشست چهارم ستاد انتخابات کشور گفت: در این 
نشست ضمن بحث و گفت وگو در خصوص الگوی همکاری و تعامل سازنده با 
صدا و سیما، بر پیگیری و اجرایی شدن محورهای پیشنهادی ارائه شده به آن 
سازمان، تاکید شد. معاون سیاسی وزیر کشور تامین اقلام مورد نیاز انتخابات 
پیش رو در سال جاری را بخش دیگری از مباحث این نشست اعلام کرد که پس 
از ارائه گزارش کمیته مالی و پشتیبانی از اقدامات صورت گرفته در این خصوص، 
تمهیدات لازم اتخاذ شد. غلامرضا در این نشست که استاندار تهران نیز حضور 
داشت، تاکید کرد که در نشست های آتی ستاد، استانداران سایر استان ها نیز 
به صورت نوبه ای و منظم شرکت خواهند داشت تا گزارش هایی از اقدامات و 
فعالیت های ستاد انتخابات استان های خود را به ستاد انتخابات کشور ارائه کنند. 
همچنین در این نشست اعضای ستاد و روسای کمیته های آن، گزارش هایی از 
فعالیت ها و اقدامات خود را که می بایست براساس جدول زمانبندی انتخابات 
انجام می دادند، ارائه کردند و دبیر ستاد انتخابات کشور نیز گزارشی از آخرین 
اقدامات صورت گرفته جهت تامین حق الزحمه عوامل اجرایی انتخابات و اصلاح 

آن متناسب با شرایط روز ارائه کرد.

نماینده چابهار در مجلس شورای اسلامی گفت: متاسفانه بسیاری از اوقات 
قوانین فرادستی به نوعی آرزوهای دست نیافتنی مسئولان اجرایی هستند که خیلی 
جامه عمل نمی پوشند؛ چراکه بر اساس واقعیت های اقتصادی و ظرفیت های موجود 

تعریف نمی شوند و اپتومتریک دیده می شوند.
معین الدین سعیدی در گفت وگو با ایلنا، درباره برنامه توسعه هفتم و انتقاداتی 
که نسبت به این برنامه وجود دارد، گفت: فارغ از این که قانون برنامه هفتم توسعه 
به چه شکلی نوشته شده است باید آسیب شناسی از قوانین فرا دستی قبلی هم 

درخصوص این که میزان تحقق شان به چه شکلی بوده داشته باشیم.
نماینده چابهار در مجلس شورای اسلامی یادآور شد: متاسفانه اگر قانون برنامه 
ششم را هم بر مبنای کار کارشناسی بخواهیم بررسی کنیم که چه میزان اجرایی شده 
است، می توان گفت شاید ۲۵ درصد هم بیشتر اجرایی نشده است و اینجا باید روی 

دلیل این موضوع کندو کاو اتفاق بیفتد.
وی خاطرنشان کرد: متاسفانه بسیاری از اوقات قوانین فرادستی به نوعی آرزوهای 
دست نیافتنی مسئولان اجرایی هستند که خیلی جامه عمل نمی پوشند؛ چراکه بر 
اساس واقعیت های اقتصادی و ظرفیت های موجود تعریف نمی شوند و اپتومتریک 

دیده می شوند.
این نماینده مجلس شورای اسلامی ادامه داد: متاسفانه در قانون برنامه هفتم 
بعضی  به  که  هستیم  شاهد  شعاری،  بعضا  و  ایده آل گرایانه  نگاه  آن  بر  علاوه 
خیلی  ورزش  حوزه  در  مثلا  مانده اند؛  مغفول  و  شده  کم توجهی  موضوعات  از 

پیش بینی های لازم انجام نشده است. در حوزه گردشگری و میراث فرهنگی هم 
همین طور، این ها می تواند جزو چالش های قانون برنامه هفتم باشد.

نماینده چابهار در مجلس شورای اسلامی درخصوص این که در برنامه هفتم 
توسعه »رشد اقتصادی ۸ درصدی«، »رشد اشتغال ۹/۳ درصدی« و رسیدن به 
»تورم ۵/۹ درصدی« دیده شده، آیا باتوجه عوامل داخلی و خارجی و سیاست های 
موجود دولت می تواند چنین چیزی را محقق کند، عنوان کرد: معتقدم جدا از 
شرایط بین المللی و نوع روابط مان با کشورهای دیگر متاسفانه یکسری سوءمدیریت 
و ناهماهنگی در تیم اقتصادی دولت وجود دارد که اجازه تحقق چنین موضوعاتی 
را نمی دهد و بیشتر آمال و آروزی مدیران هستند تا اینکه شود در عمل روی آن ها 

کار کرد.
بسیار  سهم  به  باتوجه  درصدی،   ۸ اقتصادی  رشد  مثلا  کرد:  خاطرنشان  وی 
رشد  شاید  حال حاضر  در  که  حالی  در  می افتد  اتفاق  کشور  در  سرمایه گذاری 
کارهای  حوزه ها  از  برخی  در  دولت  البته  نباشد.  هم  درصد  حتی ۳  واقعی مان 
مثبتی انجام داده است، مثلا در بحث اشتغال ما شاهد تلاش های جدی از سوی 
دولت هستیم که بتواند برمنبای چشم انداز خودش کار کند اما رشد اقتصادی تابع 
پارامترهایی است که فعلا از سوی دولت هیچ عزم جدی برای اجرایی شدنش دیده 
نمی شود و به نظر من این موضوع هم یک مقداری ایده آل گرایانه دیده شده است.

این نماینده مجلس شورای اسلامی افزود: در کنار آن بحث تورم را داریم که در 
بحث کالاهای اساسی بعضاً شاهد تورم بالای ۶۵ درصد هستیم در چنین شرایطی 

آن هم در سالی که مزین به نام »مهار تورم«است، طبعاً پیش بینی برنامه هفتم 
تناسبی با واقعیت های موجود اقتصادی و عزم دولت، ندارد.

وی یادآور شد: به طور مثال مرغ  پیدا نمی شود و یا اگر هم باشد با قیمت بسیار 
بسیار گرانی پیدا می شود. من خودم چند روز پیش هرچه گشتم نتوانستم مرغ پیدا 

کنم، عملاً مرغ در چنین شرایطی دارد از سفره مردم می رود.
سعیدی با بیان این که باید تمام توجه مسئولین اقتصادی، بحث مهار تورم و در 
اختیار قرار دادن کالاهای اساسی در دست مردم باشد که متاسفانه عملا چنین 
چیزی دیده نمی شود، گفت: در چنین شرایطی که باید اولویت همه ما مسائل 
معیشتی مردم باشد، مشاهده می کنیم مواردی مطرح می شود که سوال پیش 
می آید آیا این ها اولویت اول ماست؟ که از نظر من نیستند. مثلا لایحه عفاف و 
حجابی و نظایر آن که عموما مطرح می شود؛ می شنویم یک مدیر اجرایی عنوان 
می کند ما ترک فعل ها را در موضوع حجاب تحمل نمی کنیم، کاش این ترک فعل ها 
در حوزه تورم لجام گسیخته و ترک فعل هایی که منجر به پدیده های زباله گردی 
و نظایر آن می شود هم تحمل نمی شد. کاش ترک فعل ها و فجایعی که در حوزه 

بهداشت و درمان در مناطق محروم رخ می دهد هم تحمل نمی شد.
وی تاکید کرد: در مجموع من معتقدم فارغ از نکات مثبت و منفی، لایحه برنامه 
هفتم توسعه باید به مجلس ارائه شود و باید یک آسیب شناسی از قوانین قبلی 
داشته باشیم و در مرحله دوم به نظرم من باید بازتعریفی از اولویت های مردم و 

کشور داشته باشیم و متناسب با آن الوویت ها برنامه ریزی کنیم.

توافق توافق اشکالاشکال ندارد اما  ندارد اما 
زیرساخت های هسته ای زیرساخت های هسته ای 

نباید دست بخوردنباید دست بخورد

رهبر انقلاب در دیدار دانشمندان و مسئولان صنعت هسته ای کشور: رهبر انقلاب در دیدار دانشمندان و مسئولان صنعت هسته ای کشور: 

دوشنبه 22 خرداد 1402
23 ذی القعده 1444 
12 ژوئن 2023
سال نوزدهم
شماره 5387
12 صفحه
5000 تومان

 صفحه  6 صفحه  11 صفحه  2

تاخت و تاز 
مافیای فیلترشکن

شرح در صفحه  9

50 هزار میلیارد تومان از پول شهروندان در جیب کاسبان فیلترینگ

صدیف بدری در نشست علنی دیروز یکشنبه ۲۱ خردادماه مجلس شورای اسلامی در تذکر 
شفاهی خطاب به رئیس جمهوری و وزیر ارتباطات گفت: تکلیف فیلترینگ و محدودیت های 

بی نتیجه اعلام شده در پلتفرم ها و سکوهای اجتماعی را یک بار برای همیشه روشن کنید.
نماینده مردم اردبیل، نیر، نمین و سرعین در مجلس یازدهم در ادامه تصریح کرد: با چه منطقی 
تصمیم گرفته اید در شرایط اقتصادی کنونی، با تداوم سیاست های شکست خورده در حوزه 

اینترنت، از جیب مردم، 50 هزار میلیارد تومان به حساب کاسبان فیلترینگ واریز کنید؟ 
وی افزود: فراموش نکنید مردم صرفاً برای سرگرمی در پلتفرم های جهانی حضور ندارند، بلکه 
شبکه های اجتماعی بستر فعالیت های اقتصادی و ابزار تحقیق و پژوهش هزاران دانشجو در کشور 
است. پس چرا مردم باید ماهانه هزاران میلیارد تومان هزینه کنند تا به پلتفرم هایی دسترسی 

داشته باشند که وکلا و مسئولان حرف هایشان را آنجا می زنند؟ 
نایب رئیس کمیسیون عمران مجلس یازدهم در پایان خاطرنشان کرد: آیا درست است که مردم 
برای شنیدن حرف های مسئولان نیز نیازمند فیلترشکن باشند و متحمل هزینه های هنگفت برای 

آن شوند؟

 نطق
ممنوع

 آیا توافقی نانوشته
در کار است؟

پرسه مرگ در آزادراه 
ناایمن ساوه-همدان

نماینده افشاگر ماشین های شاسی 
بلند از نطق 7 دقیقه ای محروم شد

ماجرای مذاکرات محرمانه ایران 
و آمریکا در عمان

 دادستان ضرب الاجل
تعیین کرد

 صفحه صفحه  2


